



Council of Europe

Note
to Editors

tel : +33 (3)88 41 25 60 / fax : +33 (3)88 41 39 11 / e-mail : pressunit@coe.int

Council of Europe supports fourth “Night of the Museums”: Saturday 17 May

Strasbourg, 16.05.2008 - The Council of Europe is offering its patronage for the fourth year running to a Europe-wide initiative to encourage a broader range of people to visit museums. Around two thousand museums in 42 countries will open their doors free of charge from sunset on Saturday 17 May until one o'clock the following morning, and will put on special musical and theatrical events to mark the occasion.

European cities taking part in this year's event include Barcelona, Bratislava, Brno, Bucharest, Cracow, Paris, Riga, Strasbourg, Venice, Warsaw and Zagreb. For the first time, museums in Scotland and Northern Ireland are taking part, as well as the museums of Copenhagen.

"The Council of Europe is delighted to support this event, which aims at attracting a new public who might not ordinarily visit a museum" said Council of Europe Secretary General Terry Davis. "At the Council of Europe we believe culture is for everyone. Extending the opening hours, offering free admission and an imaginative programme of entertainment are excellent ways of reaching this wider, and in particular, younger public, which we believe will discover an exciting new world of knowledge and cultural insights in the museums taking part in this initiative".

For more information, please visit www.nuitdesmusees.culture.fr or www.coe.int

Le Conseil de l'Europe soutient la quatrième édition de « La Nuit des Musées », samedi 17 mai

Strasbourg, 16.05.2008 - Pour la quatrième fois, le Conseil de l'Europe soutient et accorde son patronage à une initiative européenne visant à encourager un public plus large à visiter les musées. Quelque 2000 musées dans 42 pays ouvriront gratuitement leurs portes le samedi 17 mai du coucher du soleil jusqu'à une heure du matin. Des spectacles de musique et de théâtre seront organisés pour l'occasion.

De grandes villes européennes telles Barcelone, Bratislava, Brno, Bucarest, Cracovie, Paris, Riga, Strasbourg, Venise, Varsovie et Zagreb participeront à cette manifestation ainsi que, pour la première fois, des musées d'Ecosse et d'Irlande du Nord mais aussi de Copenhague.

« Le Conseil de l'Europe est ravi de soutenir cet événement qui vise à attirer un nouveau public peu accoutumé à visiter un musée », a déclaré le Secrétaire Général du Conseil de l'Europe, Terry Davis. « Au Conseil de l'Europe, nous pensons que la culture s'adresse à tous. L'allongement des heures d'ouverture, la gratuité de l'entrée et un programme imaginatif de divertissement sont d'excellents moyens de toucher ce public plus large, en particulier les jeunes qui, en participant à cette initiative, découvriront sans doute un nouveau monde passionnant de connaissances et de richesses culturelles ».

Pour plus d'informations : www.nuitdesmusees.culture.fr ou www.coe.int